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Geachte voorzitter, college, leden van de raad

Dank u wel voor deze eerste begroting als nieuwe college. We zien als ChristenUnie mooie 
nieuwe start van een college met zeer uiteenlopende partijen, met een robuuste begroting. Als 
ChristenUnie fractie letten we op accenten die wellicht aan de aandacht zijn ontsnapt dan wel 
simpelweg niet voorkomen in deze begroting. Er zijn veel meer goede en grote zaken, zoals een 
gedegen fietsplan. Maar wij kunnen met 6 minuten niet alles noemen, zoals grote partijen dat 
wel kunnen. Dus kiezen we voor 3 thema's.  Het klimaat, rijswijkers in armoede, en 
vluchtelingen.  Onze verkiezingsslogan was  gingen samen recht doen, rechtdoen ook aan wat 
zelf niet kan stemmen, ons klimaat, en  aan hen die niet konden stemmen of nauwelijks gingen 
stemmen afgelopen gemeenteraadsverkiezingen. 

• Het toekomstige klimaat en het weer in Rijswijk en de maatregelen die wij nu kunnen 
inzetten. We missen in de maatregelen in sommige dossiers de urgentie en concrete 
plannen  van dit college, en vragen om een aanscherping van een eerlijk en rechtvaardig 
klimaatbeleid, voor onze inwoners, de toekomstige inwoners en medeburgers op deze 
wereldbol die de invloed al ondervinden van het achterlopen van Nederlandse 
gemeenten in hun klimaatbeleid. Denk daarom aan onze bedrijventerreinen, Rijswijkse 
Plaspoelpolder staat in de top tien van Label C kantoren. Inzetten op handhaving van 
klimaatwetgeving en sancties indien eigenaren zich er niet aanhouden, komt de rijswijkse 
gemeente kas ten goede, en zorgt voor versnelling van het opknappen van onze 
bedrijventerreinen, toch al een hoofdpijndossier. Verder verwachten we meer helderheid 
voor de elektrische deelmobiliteit, gedragen door de bevolking, op de plekken waar dat 
gepast en gewenst is. Deelauto’s die 462 euro moeten betalen voor het mogelijk maken 
van minder auto’s in de straten, is de omgekeerde wereld van wat iedereen toch wil. 
Voorts missen we een plan voor de nabije toekomst waarin Rijswijk meer en meer te 
maken zal hebben met hittegolven, grillig weer met hoosbuien, en alle overlast van dien. 
Dat is urgent en dringend. Het zal door iedere Rijswijker de komende jaren al gevoeld 
worden. Dit is het laatste college wat nog betekenisvol kan werken hieraan. Voelt u die 
urgentie met ons?

• Ten tweede, hebben wij oog voor afgehaakte en ‘gemeentezorg mijdende inwoners’, 
soms chronisch ziek, met stress van de kosten van levensonderhoud. Inwoners die 
moeilijk te bereiken zijn door de gemeente. Inwoners die weinig vertrouwen hebben in de 
gemeente. Vorige winter werden er isolatie vouchers weggegeven. Een prachtig initiatief, 
maar de helft van de gereserveerde vouchers voor onze armste inwoners, werden niet 
aangevraagd. Of dat komt door angst om als fraudeur of door angst om een digitaal 
formulier in te vullen, dan wel een taal achterstand, we weten het niet. Maar 
laagdrempelige aandacht van de gemeente zoals het langs de deuren gaan van 
energiecoaches, juichen we van harte toe. En onze motie warme winter heeft datzelfde 
laagdrempelige karakter; buurthuizen en onze bibliotheek zijn openbare plekken, waar je 
zonder lidmaatschap even op kan warmen, een krantje lezen, of zoals de 
biebmedewerker gister nog vertelde aan mij, even kan schaken. 



• Ten derde: We hebben met Control F de begroting nagekeken.Er staat geen woord over 
vluchtelingen behalve de zorg voor het onderwijs van de oekraïense kinderen op pag 41 
van de begroting.  We weten dat op 1 januari de spreidingswet inwerking gaat treden. 
Maar op 8 oktober 2022 deed de rechter na een kort 
geding(https://uitspraken.rechtspraak.nl/inziendocument?id=ECLI:NL:RBDHA:2022:1021
0) , aangespannen door Vluchtelingenwerk Nederland, de uitspraak dat kwetsbare 
mensen, waaronder alleenstaande minderjarige vreemdelingen per direct niet meer 
mogen worden opgevangen in noodlocaties. Staatssecretaris Van der Burg roept 
gemeenten op om voor deze groep 1700 extra plaatsen te zoeken. Deze beide zaken 
kunnen juist in Rijswijk, die al eerder een belangrijke rol heeft gespeeld in deze zaken en 
die een goed voorbeeld kunnen zijn voor andere steden om ons heen, weer opgepakt 
worden, het gaat er komen door de spreidingswet, en we kunnen het ook. 

Kortom, in een aantal zaken zien wij als ChristenUnie Rijswijk dat het college wel een goede 
richting uitgaat, maar dat in de begroting ruimte gemaakt moet worden om bepaalde groepen die 
buiten het blikveld van dit college dreigen te raken, hun rechten of toekomstige rechten te 
geven.  We zitten zeg maar op label C op deze zaken die wij net hebben genoemd en het zou 
mooi zijn als we richting de A gaan als Rijswijk. 


